

# 運動員發展 Athlete Development



## 個人/社交發展計劃

運動員事務部因應體院獎學金運動員的特別需要，制訂不同的支援計劃，照顧他們在社會、個人及職業技能等重要範疇的發展需要，讓這些具天賦的運動員全情投入精英訓練生活。

在二零零八/零九年度內，共有481名運動員獲提供學業資料及輔導，另有16名運動員透過運動員獎學金計劃，成功獲推薦入讀本地大學。部門亦為個別體育項目的運動員安排了合共27項社交及個人技能發展計劃，這些計劃特別因應運動員的個人及社交發展需要而設計。此外，部門亦推出了精英教練工作體驗計劃，為準備在兩年內退役的精英運動員提供機會，讓他們以兼職形式參與精英培訓的工作，汲取寶貴的工作經驗。

年度內，部門一直積極與本港有關體育機構、學校及社會各界緊密聯繫，確保各項重要的支援計劃得以順利及成功舉行。

## 體壇明日之星甄選計劃

這項計劃是體院發掘具潛質青少年的有效途徑。年度內，單車、賽艇、乒乓球、滑浪風帆及武術等精英體育項目均有透過這項計劃選拔青少年運動員，共吸引了180名青少年參加。

在計劃推行期間，精英體育項目的體育總會擔當了重要的角色，協助甄選、支援及培訓具潛質的青少年運動員，而多名精英運動員亦參與夥伴學校的推廣活動，除了向學生介紹精英運動員的心路歷程外，更即席示範，引發青少年對體育的興趣。



## Personal / Social Development Programmes

The Athlete Affairs Department supports the special needs of HKSI's gifted Scholarship Athletes through a number of programmes designed to enable them to fully dedicate themselves to an elite training lifestyle, without neglecting important social, personal and vocational developmental needs.

In 2008/09, 481 athletes received educational information and guidance from the Department, and 16 athletes were recommended for further studies at local universities through the Sports Scholarship Scheme. A total of 27 social and vocational development programmes were also arranged for athletes of individual sports. These programmes were tailored to each individual's personal-social development needs. In addition, an Elite Coaching Apprenticeship Programme was launched to provide eligible elite athletes who will retire from sport in the next two years with tailor-made part-time work experience in the field of elite coaching.

Throughout the fiscal year, the Department also worked closely with respective local sports organisations, educational institutions and community agents to ensure the smooth and effective operation of its key support programmes.

## Searching for New Sport Stars

The Searching for New Sport Stars programme continues to be a valuable means of identifying talented youngsters for the HKSI feeder system. Elite Sports such as cycling, rowing, table tennis, windsurfing and wushu all took advantage of this programme during the year to strengthen their feeder squads, with a total of 180 youngsters participating in the programme.

During the implementation of the programme, Elite Sport NSAs took an active role in identifying, supporting and nurturing these talented young athletes. A number of elite athletes also participated in promotional activities with partner-schools. In addition to inspiring school children with their experiences, these elite athletes also encouraged youngsters' enthusiasm for sport by engaging in high-performance demonstrations and performances.